
 

Álmok váltak valóra 

2017-ben már szemmel is jól látható és eredményekben gazdagon tapasztalható hatása volt 

annak az ötödik esztendeje tartó sportágfejlesztési programnak, ami a 2012-es londoni 

olimpiát követően vette kezdetét. A Magyar Atlétikai Szövetség számos téren saját 

várakozásait is felülmúlta és minden idei világversenyről éremmel tért haza, csúcsokat 

döntve, emlékezetes pillanatokat szerezve a szurkolóknak. 

Az év két legnagyobb sikere kétségkívül a londoni világbajnokságon született. dr. Baji Balázs 

egész évben klasszis teljesítményt nyújtott; saját országos csúcsát háromszor is megdöntötte 

és 13.15-ös idei legjobbjával döntőre esélyesként érkezett a brit fővárosba. Ez már 

önmagában is történelmi bravúr lett volna, hiszen egyéni futószámban utoljára Kovács Attila 

került a legjobb nyolc közé világbajnokságon 1987-ben Rómában. A Békéscsabai AC 

versenyzője azonban ezt is túlszárnyalva megszerezte Magyarország első futószámban nyert 

érmét a világbajnokság 34 éves fennállása alatt!  

Márton Anita legalább ekkora tettet vitt véghez. Az elmúlt három esztendőben a 

világbajnokság kivételével minden kontinentális- és világversenyről éremmel tért haza 

beleértve a riói olimpiát is. A londoni időjárás kicsit kizökkentette országos csúcstartó 

súlylökőnket azonban a „legendás utolsó” lökésével ismét meglepte ellenfeleit és ezüstérmet 

szerzett. Ezzel Anita éremkollekciója teljes; nincs olyan világverseny, ahonnan ne lenne 

legalább egy érme odahaza a vitrinben, ráadásul rajta kívül csak Ináncsi Ritának sikerült 

nőként világbajnoki érmet szerezni még 1995-ben.  

A két érmen kívül az egész magyar csapat szereplése felülmúlta a várakozásokat. Helebrandt 

Máté országos csúcsa és szenzációs hatodik helye 50km-es gyaloglásban hatalmas jövőt sejtet 

a nyíregyházi tehetség számára. A 2005-ös helsinki világbajnokság óta nem volt ennyire népes 

– 16 fős – a magyar különítmény, ráadásul a csapat fele, 8-an, a legjobb 16 között fejezték be 

szereplésüket, vagyis elődöntőt vagy azzal felérő helyezést szerezték. Arányaiban még soha 

nem teljesített ilyen jól magyar válogatott világbajnokságon, összességében pedig egyetlen 

egyszer volt több 1-16 helyezésünk, 1991-ben Tokióban.  

Fontos megemlíteni, hogy a 16 tagú válogatottból öten még utánpótlás korú versenyzők és 

ők mind a szövetség célzott szakági programjainak eredményeként jutottak ki a 

világbajnokságra. Soha nem volt még arra példa, hogy két magyar versenyző induljon női 

100m gáton, ahogy a gerelyhajító program is több mint hozza az elvárt eredményeket. 

A bydgoszczi U23-as Európa-bajnokságon kétszer is a dobogó tetejére állhattak fiataljaink. 

Rivasz-Tóth Norbert új magyar csúccsal, 83.08m-el győzött gerelyhajításban, Halász Bence 

pedig a junior világbajnoki címe mellé egy újabb aranyérmet zsebelt be kalapácsvetésben. 

2003 óta nem hallhattuk kétszer a magyar himnuszt U23-as EB-n, akkor Pars Krisztián és Papp 

Kriszta teljesítményének örülhettünk. A 27 fős csapatból 15-en végeztek a legjobb 12 között.  



 

Bár nem tartozik az Universiade sem az IAAF, sem az EA nem saját versenysorozatába, a 

hatalmas hagyományokkal bíró esemény 2017-ben jó időpontban került megrendezésre így a 

Magyar Atlétikai Szövetség is megengedhette magának, hogy nagyobb figyelmet biztosítson 

a felkészülésre és a részvételre. Négy éremmel és további 8 döntős helyezéssel tért haza 

Tajpejről a válogatott. Közülük is tízen a legjobb hat között végeztek, amire 1970 óta nem volt 

példa! dr. Baji Balázs aranyérme 110méteres gátfutásban, Gyürkés Viktória ezüstérme 3000m 

akadályfutásban, Kozák Luca és Szikszai Róbert bronzérme 100 gáton és diszkoszvetésben 

egyaránt kimagaslott a sikerek közül. 

Sajnos nem mindig állt a szerencse a válogatott mellett, így volt ez a grosettoi U20-as Európa-

bajnokságon is. Tóth Lili Anna favoritként állt rajthoz 3000m-es akadályfutásban, azonban a 

Dombóvári VSE versenyzője lába beleakadt az egyik akadályba és elesett. A kisebb 

agyrázkódás miatt nem tudta folytatni a versenyt, de a jól felkészült és tehetséges atlétákból 

álló csapat így is éremmel tért haza, mivel Rába Dániel férfi kalapácsvetésben állhatott a 

dobogó legalsó fokára.  

A győri rendezésű EYOF egy rendhagyó korcsoportot, az U17-esek számára jelentett egy 

életre szóló lehetőséget.  A kiváló szervezés mellett hazai sikereknek is örülhettünk hiszen 

Horváth Karolina 2000 méteres akadályfutásban arany-, Takács Boglárka 100m-es síkfutásban 

és Apáti Bence 1500m-en ezüst-, Molnár Janka pedig 400 méteren bronzérmet szerzett. És 

ami nagyon fontos: összesen 15 ifjú atlétánk végzett az első nyolc között, hárman pedig éppen 

csak kicsúsztak onnan, hiszen a 9. helyen végeztek. 

A versenyzői eredmények mellett, versenyrendezés terén is valóra vált egy álom 2017-ben. A 

Gyulai István Memorial – Atlétikai Magyar Nagydíj minden korábbi teljesítményt és várakozást 

szárnyalt túl azzal, hogy először került 90.000 pont fölé az all-athletics.com számítógépes 

világranglistán és megelőzte az 1965 óta világszinten meghatározó versenynek számító oslói 

Bislett Games névre keresztelt IAAF Gyémánt Liga viadalt.  

Márton Anita és Kővágó Zoltán hazai győzelme és dr. Baji Balázs szenzációs országos csúcsa 

mellett meg kell említeni Kendra Harrison 12.28-as világ idei legjobb eredményét, ahogy azt 

is, hogy Omar McLeod (JAM), Justin Gatlin (USA), Pawel Fajdek (POL), Anita Wlodarczky (POL), 

Andrius Gudzius (LTU), Sally Pearson (AUS) és Kori Carter (USA) is egyéni világbajnoki címet 

szerzett Londonban, miután július elején Székesfehérváron személyesen is találkozott a 

magyar közönséggel.  Összesen 21 későbbi londoni érmes lépett pályára a versenyünkön. 

Az idei eredmények tükrében a Magyar Atlétikai Szövetség bizakodva néz a 2018-as szezon 

elébe. A márciusi birminghami fedett pályás világbajnokságot követően az U18-as 

korosztálynak hazai rendezésű Európa-bajnokságon szurkolhatunk Győrben, majd a tamperei 

U20 világbajnokság és a berlini Európa-bajnokság kínál újabb lehetőséget a legjobbjaink 

számára. A Gyulai István Memorial – Atlétikai Magyar Nagydíj jövőre a már megszokott, július 

elejei időpontban vonultatja fel egyre nagyobb számban a világsztárokat.  


